

Les Grands Arrêts/landmark Cases/Grundlegende Urteile

Editorial note: 'I had a dream.'

Everyone knows about Walter Van Gerven's brainwave. A truly European legal culture will only be arrived at when students in the various jurisdictions know about the leading cases from other nations. Knowledge of *Donoghue v. Stephenson* should no longer be restricted to common law jurisdictions. *Herrenreiter*, likewise, should be known outside Germany and *Jand'heur* outside France. Only then will it be possible to have fruitful discussions about the development of the law.

Walter Van Gerven's brainwave has been transformed into a series of *ius commune* casebooks, which prove very helpful in legal education. Having used both the Casebook on Contract Law and the one on Tort Law in my classes, I can say so with some confidence. But educating future generations does leave untouched the present generation of lawyers. Should they become a lost generation? This new part of the *European Review of Private Law* aims at supplementing the casebook method. In a number of upcoming issues, we hope to publish cases which in their respective jurisdictions are considered 'grands arrêts', landmark cases of 'grundlegende Urteile'. The cases will be presented from a comparative viewpoint. The first such case comes from the Netherlands, and it is annotated by Gerrit van Maanen and Almaz Teffera. (E.H.)

Note éditoriale: 'J'ai fait un rêve'.

Tout le monde connaît la perspicacité inspirée de Walter Van Gerven. Ne s'établira de véritable culture juridique européenne que lorsque les étudiants des diverses juridictions connaîtront les grands arrêts des autres pays. La connaissance de *Donoghue contre Stephenson* ne sera pas seulement restreinte aux pays de *common law*. De même, l'affaire *Herrenreiter* sera connue hors d'Allemagne et l'affaire *Jand'heur* hors de France. Alors seulement, sera-t-il possible d'avoir de fructueuses discussions sur l'évolution du droit.

La perspicacité de Walter Van Gerven s'est déployée dans une série *ius commune casebooks* qui sont extrêmement utiles à l'enseignement du droit. Je l'affirme sans réserve, pour avoir utilisé pour mes cours les *casebooks* sur le droit des contrats et sur le droit de la responsabilité délictuelle. Mais l'éducation des générations futures laisse de côté la génération actuelle de juristes. Deviendront-ils une génération perdue? Cette nouvelle partie de la Revue Européenne de Droit Privé cherche à compléter la méthode du *casebook*. Dans un certain nombre de parutions prochaines, nous espérons publier les affaires qui, dans leurs juridictions respectives, sont considérées comme des «grands arrêts», des affaires clés du «grundlegende Urteile». Ces affaires seront présentées du point de vue du droit comparé. La première d'entre-elles sera issue du droit néerlandais et sera annotée par Gerrit van Maanen et Almaz Teffera. (E.H.)

Ewoud Hondius
Co-Editor-in-Chief